



Council of the  
European Union

Brussels, 10 December 2019  
(OR. en, fr)

14927/19

AGRI 599  
DENLEG 107

**NOTE**

---

From: General Secretariat of the Council  
To: Council

---

Subject: Labelling of the origin of food products  
*- Information from the French delegation*

---

Delegations will find in the Annex a note from the French delegation to be presented under the "Any other business" items at the meeting of the Council ("Agriculture and Fisheries") on 16 and 17 December 2019.

## L'étiquetage de l'origine des produits alimentaires

1. Les attentes des consommateurs sont fortes en matière de qualité et d'origine de leur alimentation. Ces attentes s'expriment de plus en plus au niveau européen.
2. Pour répondre à l'attente légitime des consommateurs, des dispositions temporaires sont en cours dans plusieurs pays de l'Union européenne, dont la France, rendant obligatoires l'indication de l'origine des ingrédients dans certains produits transformés.
3. L'étiquetage de l'origine ou de la provenance des denrées alimentaires relève de la compétence de l'Union européenne. Bien que la réglementation européenne rende déjà obligatoire l'étiquetage du pays d'origine pour certaines catégories de denrées spécifiques, elle reste incomplète en la matière.
4. En effet, le règlement (UE) 2018/775 relatif à l'indication de l'origine de l'ingrédient primaire dans les denrées alimentaires qui sera applicable à compter du 1<sup>er</sup> avril 2020 ne permettra pas une information obligatoire et complète du consommateur sur l'origine ou le lieu de provenance des ingrédients composant une denrée alimentaire.
5. La législation européenne doit évoluer pour mieux répondre aux attentes des consommateurs et la France souhaite un renforcement et une harmonisation de la législation européenne en matière d'étiquetage de l'origine des denrées alimentaires.

## **Labelling of the origin of food products**

1. Consumers have high expectations regarding the quality and origin of their food. These expectations are becoming increasingly apparent at European level.
2. In order to meet these legitimate consumer expectations, temporary arrangements are being made in several EU countries, including France, to make it mandatory to indicate the origin of ingredients in certain processed products.
3. Origin or provenance labelling of food falls within the competence of the European Union. Although EU rules already make country of origin labelling mandatory for certain specific categories of food, they are not comprehensive in this area.
4. Indeed, Regulation (EU) 2018/775 on indicating the origin of the primary ingredient in food, which will apply from 1 April 2020, does not provide for consumers to be given mandatory comprehensive information on the origin or place of provenance of the ingredients in a food.
5. EU legislation needs to evolve in order to better meet consumer expectations, and France would like to strengthen and harmonise EU legislation on origin labelling of food.

---